
P R O T O K Ó Ł  nr 18/21 
ze zdalnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, 

odbytego w dniach 25 stycznia 2021 r. 
pod przewodnictwem Pana Radosława Wojtuniaka 

 
Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Bryś Maciej 
2. Dziuba-Marzec Anna 
3. Owczarek Mariusz – zastępca przewodniczącego 
4. Mituła Bronisław 
5. Psuja Wojciech 
6. Wojtuniak Radosław - przewodniczący 
7. Żabicki Grzegorz 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 
1. Elżbieta Kalińska  - Dyrektor Wieluńskiego Domu Kultury 
2. Tomasz Akulicz  - Przewodniczący Rady Miejskiej w Wieluniu 

 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Informacja o sporządzeniu protokołu z XVII posiedzenia komisji.  
3. Realizacja wniosków pokontrolnych za 2020 rok.  
4. Powołanie zespołów kontrolnych do przeprowadzenia kontroli: 

1) Kontrola działalności Wieluńskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji za 2019 rok; 
2) Kontrola inwestycji „Budowa Żłobka Miejskiego w Wieluniu”. 

5. Kontrola wydatków na promocję Gminy Wieluń za 2019 rok – przedłużenie terminu 
upoważnienia. 

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności komisji za 2020 rok. 
7. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.                       
8. Zamknięcie posiedzenia. 

P u n k t  1 
 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Radosław Wojtuniak dokonał otwarcia posiedzenia serdecznie witając 
wszystkich obecnych. Następnie stwierdził prawomocność obrad – na stan 7 członków komisji, 
obecnych 7. Zaprezentował porządek obrad dzisiejszego posiedzenia.  
Uwag nie zgłoszono. Porządek obrad został przyjęty bez zmian (przy 7 głosach „za”). 
 

P u n k t  2 
 
Informacja o sporządzeniu protokołu z XVII posiedzenia komisji.  
 



Przewodniczący Radosław Wojtuniak poinformował, że protokół nr 17/20 został przesłany 
emailem do członków komisji, a w chwili obecnej znajduje się na sali obrad. Zapytał, czy ktoś wnosi 
uwagi do protokołu nr 17/20? Nikt się nie zgłosił. Protokół nr 17/20 został przyjęty bez uwag. 
 

P u n k t  3 
 
Realizacja wniosków pokontrolnych za 2020 rok. 
 
Pismo z Wieluńskiego Domu Kultury stanowi zał. nr 2. 
 
Dyrektor Wieluńskiego Domu Kultury Elżbieta Kalińska zwróciła się do radnych, czy mają 
pytania. Nikt się nie zgłosił. 
 
Informacja została przyjęta.  

P u n k t  4 
 
Powołanie zespołów kontrolnych do przeprowadzenia kontroli: 

1) Kontrola działalności Wieluńskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji za 2019 rok; 
2) Kontrola inwestycji „Budowa Żłobka Miejskiego w Wieluniu”. 

 
1) Kontrola działalności Wieluńskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji za 2019 rok 

 
Przewodniczący Radosław Wojtuniak zapytał, kto chce uczestniczyć w ww. kontroli? Nikt się nie 
zgłosił. Zaproponował następujący skład: 

1) radny Radosław Wojtuniak – członek; 
2) radny Maciej Bryś – przewodniczący;  
3) radny Mariusz Owczarek – członek. 

Nikt nie zgłosił zastrzeżeń do ww. składu.   
 
Przewodniczący Radosław Wojtuniak zarządził głosowanie, kto jest za ww. składem zespołu 
kontrolnego, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie jednomyślnie głosów (przy 7 głosach „za") 
zaakceptowali ww. skład. 
Upoważnienie jest ważne w okresie od 15.02-15.03.2021 r. 
 

2) Kontrola inwestycji „Budowa Żłobka Miejskiego w Wieluniu”. 
 

Przewodniczący Radosław Wojtuniak zapytał, kto chce uczestniczyć w ww. kontroli? Nikt się nie 
zgłosił. Zaproponował następujący skład: 

1) radna Anna Dziuba-Marzec; 
2) radny Wojciech Psuja;  
3) radny Bronisław Mituła. 

 
Radny Bronisław Mituła zaproponował do składu radnego Żabickiego. 
 



Radna Anna Dziuba-Marzec zgodziła się z radnym Mitułą. Nie chciałaby uczestniczyć w tym 
zespole.  
 
Radny Grzegorz Żabicki wyraził zgodę. 
 
Przewodniczący Radosław Wojtuniak nadmienił, że wobec powyższego radny Żabicki wejdzie na 
miejsce radnej Dziuby-Marzec. Zarządził głosowanie, kto jest za następującym składem zespołu 
kontrolnego, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 

1) radny Bronisław Mituła – przewodniczący; 
2) radny Wojciech Psuja – członek; 
3) radny Grzegorz Żabicki. 

 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie jednomyślnie głosów (przy 7 głosach „za") 
zaakceptowali ww. skład. 
Upoważnienie jest ważne w okresie od 15.02-15.03.2021 r.  
 

P u n k t  5 
 

Kontrola wydatków na promocję Gminy Wieluń za 2019 rok – przedłużenie terminu upoważnienia. 
 
Przewodniczący Radosław Wojtuniak zaproponował, aby kontrola odbyła się w okresie od 
1.02.do 1.03.2021 r. 
 
Radny Grzegorz Żabicki zapytał, czy ww. kontrola to jest przedłużenie upoważnienia z 2020 r. w 
tym samym składzie?  
 
Przewodniczący Radosław Wojtuniak oznajmił twierdząco.  
 
Radny Grzegorz Żabicki wobec powyższego złożył wniosek, aby wyłączyć go ze składu zespołu, 
ponieważ jest przedstawicielem harcerzy w Wieluniu, którzy pozyskują środki finansowe z działu 
dot. promocji. Radny chciałby, żeby wszystko było transparentne. 
 
Radny Wojciech Psuja zapytał, czy w związku z otrzymywaniem dotacji dla MKS Wieluń, też 
powinien być wyłączony? 
 
Radny Grzegorz Żabicki stwierdził, że tak powinno być. 
 
Przewodniczący Radosław Wojtuniak zapytał radnego Żabickiego, dlaczego nie zgłosił tego w 
2020 r.? 
 
Radny Grzegorz Żabicki oznajmił, że przemyślał sprawę, była też pandemia. Zaznaczył, że w 
komisji jest wystarczająco innych osób.  
Przewodniczący Radosław Wojtuniak zapytał, czy ktoś wnosi uwagi co do wyłączenia radnego                
z zespołu kontrolnego? 
 



Radny Bronisław Mituła wyraził zdanie, że radny Żabicki powinien być członkiem zespołu. On też 
jako członek OSP w Dąbrowie otrzymuje pieniądze i też może być wyłączony.  
 
Przewodniczący Radosław Wojtuniak poprosił radnego o wycofanie swojej decyzji i 
przeprowadzenie kontroli w tym samym składzie. 
 
Radny Grzegorz Żabicki zaznaczył, że jeżeli radni uważają, że nie będzie zachodziła żadna 
sprzeczność, wycofuje swój wniosek. 
 
Przewodniczący Radosław Wojtuniak zarządził głosowanie, kto jest za nw. składem zespołu 
kontrolnego ustalonego w 2020 r., kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 

1) radny Grzegorz Żabicki– przewodniczący; 
2) radny Wojciech Psuja – członek; 
3) radna Anna Dziuba-Marzec – członek; 
4) radny Maciej Bryś – członek.  

 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie jednomyślnie głosów (przy 7 głosach „za") 
zaakceptowali ww. skład. 
Upoważnienie jest ważne w okresie od 1.02-1.03.2021 r.  
 

P u n k t  6 
 

Przyjęcie sprawozdania z działalności komisji za 2020 rok. 
 
Przewodniczący Radosław Wojtuniak zapytał, czy ktoś ma uwagi? Nikt się nie zgłosił.  
 
Sprawozdanie zostało przyjęte (zał. nr 3) 
 

P u n k t  7 
 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.                      
 
Przewodniczący Radosław Wojtuniak poinformował, że wpłynęły pisma: 

1) od Przewodniczącej Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej wniosek w sprawie odbycia 
wspólnego spotkania (zał. nr 4); 

2) od Burmistrza Wielunia odpowiedź na wniosek w sprawie przeznaczenia części środków 
finansowych zapisanych w dziale 750 Administracja publiczna na zatrudnienie radcy 
prawnego dla Rady Miejskiej w Wieluniu (zał. nr 5)  

 
Radna Anna Dziuba-Marzec nadmieniła, że burmistrz źle zrozumiał intencje radnych: nie chodzi 
o dodatkowego prawnika, tylko o podział obowiązków istniejącego, na obsługę rady i obsługę 
urzędu. Przytoczyła sprawę poprawianego wniosku do Rzecznika Dyscypliny Finansów 
Publicznych. Niepokój budzi też fakt, że dużo uchwał jest uchylanych przez wojewodę. Spojrzenie 
dwóch prawników byłoby lepsze. Poza tym, jak radny ma problem, a nie jest ze stowarzyszenia 
„Łączy Nas Wieluń”, ma problem w uzyskaniu pomocy od prawnika. Wniosek był zasadny, 
odpowiedź jest dziwna.  



 
Radny Grzegorz Żabicki zaznaczył, że nie rozumie stwierdzenia, że jak ktoś jest członkiem 
stowarzyszenia „Łączy Nas Wieluń”, ma większą łatwość w uzyskiwaniu opinii od prawnika. 
Przecież prawnik pracuje dla całej rady. Zapytał, czy chodzi o podzielenie obowiązków obecnego 
prawnika dla rady i urzędu czy o zatrudnienie drugiego? 
 
Radna Anna Dziuba-Marzec stwierdziła, że chodzi o to, żeby zdjąć pewne obowiązki z obecnego 
prawnika i przekazać je innemu. Czyli urząd obsługiwałby jeden prawnik, a radę drugi. Byłyby 
wtedy dwie linie orzecznicze, można by wybrać tą korzystniejszą. Radną niepokoi fakt, że coraz 
więcej jest wezwań z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego dotyczących uchwał. 
 
Przewodniczący Radosław Wojtuniak zaznaczył, że Rada Miejska może też wystąpić o niezależne 
opinie innych radców prawnych. 
 
Radny Grzegorz Żabicki oznajmił, że nie ma dojścia do statystyk, czy obecna ilość uchylonych 
aktów jest znacząca wyższa niż np. w poprzedniej kadencji. Gdy skuteczność prawnika budzi jakieś 
wątpliwości, to osoba go zatrudniająca być może powinna wziąć pod uwagę skuteczność jego 
działania. Zgodził się z głosem przewodniczącego co do korzystania z opinii zewnętrznych. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Wieluniu Tomasz Akulicz zaznaczył, że rada nie może zlecić 
pracy dodatkowemu radcy prawnemu, może to zrobić tylko burmistrz lub urząd na wniosek rady 
czy komisji. Więc zasadne jest, żeby część obowiązków zdjąć z obecnego radcy i przekazać innemu 
z innej kancelarii. Jeśli chodzi o uchylane w części czy całości uchwały, w interesie rady jako organu 
jest to, żeby te uchwały nie były kwestionowane przez nadzór. W ustawie o samorządzie gminnym 
jest artykuł mówiący o tym, że jeśli tych uchwał uchylanych jest dużo, rada może zostać 
rozwiązana z tego tytułu. Popiera stanowisko radnej Dziuby-Marzec w tym temacie.          
 
Radna Anna Dziuba-Marzec zaproponowała radnym, aby odsłuchali ostatnią dyskusję 
prowadzoną na posiedzeniu Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej. Zastanawiające jest, kto 
uchwały podpisuje i jaka jest jego znajomość prawa. Rada powinna mieć swojego prawnika, bo 
jeżeli burmistrz przedkłada projekt uchwały radzie, to wtedy prawnik rady mógłby to sprawdzić. 
Wtedy dyskusja byłaby prowadzona na poziomie prawników. 
 
Przewodniczący Radosław Wojtuniak wyraził nadzieję, że kolega Żabicki przekaże powyższe 
uwagi burmistrzowi.    
   

P u n k t  8 
Zamknięcie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Radosław Wojtuniak dokonał zamknięcia posiedzenia. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
Protokołowała:                                  
                   Przewodniczący komisji 
 
Anna Jabłonowska-Nawrocka              Radosław Wojtuniak 


